
حضرت آیت الله خامنه ای رهبــر معظم انقلاب 
اســلامی صبح روز گذشــته در دیدار فرماندهان 
و کارکنان نیروی دریایی ســپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی و جمعی از خانواده های آنان و همچنین 
خانواده های شهدای این نیرو، با اشاره به نقش جوانان 
انقلابی نیروی دریایی سپاه و جوانان شجاع جنوب 
در تأمین امنیت دریا و ایجاد رعب در دشمن، تأکید 
کردند: دشمنان به دنبال تغییر محاسبات مسئولان 
و تغییر افکار مردم به ویژه جوانان هستند و همه باید 

هوشیار و بیدار باشند.
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، حضــرت آیت الله خامنــه ای در 
این دیدار با اشــاره به اهمیت موضــوع امنیت دریا 
گفتند: آمادگی هــا باید همواره به گونه ای باشــد 
که براساس دســتور قرآنی، در دشمن ایجاد رعب 
کند و جرات تجــاوز را از او بگیرد زیرا اگر خاکریزها 
قابل نفوذ باشــند، دشــمن نفــوذ خواهــد کرد .
 ایشان خاطرنشان کردند: اکنون به برکت تشکیل 
جبهه انقلابی در جنوب کشور که متشکل از نیروی 
دریایی سپاه و جوانان شــجاع جنوب است، دستور 
قرآنی ایجاد رعب در دشــمن، محقق شــده است .
فرمانده کل قــوا با تأکیــد بر این که مــا هیچگاه 
شروع کننده جنگ نخواهیم بود، افزودند: اما طبیعت 
دشمن همواره خوی تجاوز و نفوذ است، بنابراین باید 
توانایی های علمی و تجهیزاتــی در قالب نوآوری ها، 

روزبه روز افزایش یابند.
رهبر انقلاب اسلامی، هم افزایی نیروی دریایی سپاه 
و نیروی دریایی ارتش را بسیار ضروری خواندند و با 
تأکید بر لزوم زنده نگه داشــتن یاد و خاطره جوانان 
با ایمان و انقلابی همچون شــهید نــادر مهدوی و 
همراهان وی که شجاعانه در مقابل ناو آمریکایی ها 
ایســتادند و به آنها درس فراموش نشــدنی دادند، 
گفتند: با این رشادت ها و ایستادگی ها، دشمنان نظام 
اسلامی متوجه شدند که جمهوری اسلامی ایران، 
نظامی نیست که هرگونه بخواهند بتوانند با او رفتار 

کنند.
حضرت آیت الله خامنــه ای همچنین از همراهی 
خانواده ها و به ویژه همســران فرماندهان و کارکنان 
نیروی دریایی برای حضور در مناطق جنوبی کشور 

قدردانی کردند.
ایشان در ادامه به برنامه های خطرناک قدرت های 
استکباری برای منطقه اشــاره کردند و با تأکید بر 
این که این قدرت ها هیچ ابایی در استفاده از تجهیزات 
بسیار خطرناک و روش های غیرانسانی برای کشتار 
انسان های بیگناه ندارند، افزودند: ادعای آنها مبنی بر 
حمایت از حقوق بشر و حقوق شهروندی، خلاف واقع 

و کاملا پوچ و بیهوده است.
رهبر انقلاب اســلامی حمله به بیمارســتان در 

افغانســتان و کشتار مردم در ســوریه، عراق، یمن، 
فلسطین و بحرین را نمونه هایی از فجایع قدرت های 
استکباری و بی رحمی و ســنگدلی آنها دانستند و 
خاطرنشان کردند: امروز بزرگترین خطر برای دنیا، 

نفاق و ریا و دروغگویی مدعیان حقوق بشر است.
حضــرت آیت الله خامنــه ای به نقــش و جایگاه 
جمهوری اســلامی ایران در شرایط کنونی منطقه 
اشاره کردند و گفتند: در چنین شرایطی جمهوری 
اســلامی، به توفیق الهــی علاوه بــر جلوگیری از 
 نفوذ دشمن در داخل، در بســیاری از موارد مانع از 
عملی شدن نقشه ها و برنامه های دشمن در منطقه 

شده است.
ایشــان با تأکید بر این که ناکامی های دشمن در 
داخل و در منطقه، به برکت هوشــیاری و آمادگی 
و عزم جوانان انقلابی و اقتدار جمهوری اسلامی در 
منطقه بوده است، خاطرنشان کردند: بر همین اساس 
بیشترین تلاش و برنامه ریزی قدرت های استکباری، 
برای دشمنی با نظام اســلامی ایران است و ادعای 
آمریکا برای مذاکره با ایران نیز در همین چارچوب 

و برای نفوذ، است.
رهبر انقلاب اسلامی با انتقاد از عده ای سهل انگار 
و ســهل اندیش در داخل که متوجــه ابعاد و عمق 
این موضوع نیســتند، افزودند: در کنــار این افراد 
سهل اندیش، بی خیالان جامعه و افرادی هم هستند 
که به مصالــح و منافع ملی کشــور هیچ اهمیت و 

توجهی ندارند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به طرح برخی 
مســائل از جانب افراد ســهل اندیش و سهل انگار 
درخصــوص مذاکره بــا آمریکا، گفتنــد: این افراد 
می گویند چگونه است که حضرت علی علیه السلام 

و حضرت امام حسین علیه السلام با دشمنان خود 
مذاکره کردند اما اکنون با مذاکره با آمریکا مخالفت 

می شود؟
ایشان در پاسخ به این شبهه افزودند: چنین تحلیلی 
درخصوص مسائل تاریخ اسلام و مسائل کشور، نهایت 
ساده اندیشی است زیرا حضرت علی علیه السلام با 
زبیر و حضرت امام حسین علیه السلام با عمر بن سعد، 
مذاکره به معنای امروز یعنی معامله نکردند بلکه هر 
دوی این بزرگواران به طرف مقابل خود نهیب زدند و 

آنها را نصیحت به خداترسی کردند.
رهبر انقلاب اســلامی گفتند: متاسفانه عده ای 
برای توجیه مذاکــره جمهوری اســلامی ایران با 
شیطان بزرگ، با نگاهی عوامانه، این گونه مسائل را 
در روزنامه ها، ســخنرانی ها و فضای مجازی مطرح 

می کنند، که کاملاً اشتباه است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر این که ایران 
هیچ مخالفتی با اصل مذاکره با کشورها، اعم از اروپایی 
و غیراروپایی ندارد، خاطرنشــان کردند: اما در مورد 
آمریکا موضوع متفاوت است زیرا آنها تعریفی که از 
مذاکره با جمهوری اسلامی ایران کرده اند، به معنای 

نفوذ و باز کردن راه برای تحمیل است.
ایشــان با اشــاره به همراهی و همکاری آمریکا و 
جریان صهیونیستیِ ضد بشــریت، تأکید کردند: 
مذاکره با آمریکا به معنای باز کردن مسیر برای نفوذ 
در عرصه های اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و امنیتی 

کشور است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشــاره به مذاکرات اخیر 
هســته ای گفتند: در این مذاکــرات، طرف مقابل، 
تلاش داشت، از هر فرصتی برای نفوذ استفاده کند 
و حرکتی بر خلاف منافع ملی کشور انجام دهد، البته 

مذاکره کنندگان ایرانی، حواسشــان جمع بود، اما 
بالاخره آمریکایی ها در جاهایی فرصت پیدا کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: مذاکره با آمریکا 
ممنوع است زیرا این مذاکره نه تنها هیچ نفعی ندارد 

بلکه ضررهای بی شماری نیز دارد.
رهبر انقلاب گفتند: شــرایط کنونــی از لحاظ 
فعالیت ها و تلاش های دشمنان جمهوری اسلامی 
که ما بر آنها احاطه اطلاعاتی نیز داریم، مقطع مهمی 
است زیرا آنها به دنبال تغییر محاسبات مسئولان و 
تغییر افکار مردم درخصوص مسائل انقلابی، دینی و 

مصالح ملی کشور هستند.
ایشــان با تأکید بر این که در موضوع تغییر افکار 
مردم، هــدف اصلی جوان ها هســتند، جوانان را به 
هوشیاری بیش از پیش فراخواندند و افزودند: البته 
به لطف خداوند جوانان ما در دانشگاه ها و همچنین 
در نیروهای مسلح بیدار و پای کار هستند و من از این 

جهت هیچ نگرانی ندارم.
رهبر انقلاب اسلامی با اشــاره به سالروز مباهله و 
ایستادگی پیامبر اسلام)ص( و خاندان مطهر ایشان 
در مقابل جریان کفر، خطاب به جوانان انقلابی کشور، 
تأکید کردند: همان گونه که در قضیه مباهله در صدر 
اسلام، همه ایمان در مقابل کفر قرار گرفته بود، امروز 
نیز در جمهوری اسلامی ایران، همه ایمان در مقابل 
کفر قرار گرفته اســت و همان گونه که در آن زمان 
صفای معنوی پیامبر)ص( و خاندان ایشان توانست 
دشمن را از میدان خارج کند، امروز هم ملت ایران با 
اقتدار معنوی خود، دشمن را از میدان خارج خواهد 

کرد.
رهبــر انقلاب اســلامی در پایان ســخنان خود 
خاطرنشــان کردند: اگر برای یاری دین خدا آماده و 
پا به رکاب باشــیم، قطعا وعده الهی مبنی بر نصرت 
یاری کننــدگان دین خــدا، محقق خواهد شــد و 
بدخواهان نظام اســلامی در طرح هــا و برنامه های 
امنیتی، نظامــی، اقتصادی و فرهنگی شکســت 

خواهند خورد.
پیش از بیانات رهبر معظم انقلاب، دریادار فدوی 
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در سخنانی با اشاره به رشــادت های سپاه در دوران 
دفاع مقدس، خاطرنشان کرد: سربازان شما منتظر 
فرمان هســتند تا درس عبرتی تاریخی به شیطان 
بزرگ و ایادی موذی، میهمان کش و کودک کش آنها 

در منطقه بدهند.
سردار فدوی با تأکید بر این که در آماده ترین شرایط 
ممکن قرار داریم، گفت: نشان دادن بخشی از توان 
رزمی و آمادگی های نیروی دریایی سپاه موجب شد 
تا دشمنان از لزوم تغییر استراتژی دریایی خود سخن 
بگویند درحالی که آنچه آنها از ما می دانند نسبت به 

آنچه نمی دانند قابل قیاس نیست.

خبرروی خط خبر

هیچ گاه شروع کننده جنگ نخواهیم بود
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از فرماندهان و کارکنان نیروی دریایی سپاه: 

   مذاکره با آمریکا هیچ منفعتی ندارد

رئیس مجلس خبــرگان گفــت: رهبر معظم 
انقلاب بر پرهیز از دودستگی و اختلاف در کشور 

تأکید دارند. 
به گزارش ایلنا، آیت الله محمد یزدی در ابتدای 
جلســه درس خارج فقه خود به توافق هسته ای و 
مســأله برجام و نقش مجلس شورای اسلامی در 
این زمینه پرداخت و اظهار کرد: ما در کشــوری 
زندگی می کنیم که رهبری آگاه، زمان شــناس، 
دشمن شناس و بیدار دارد. اگر ایشان موضوعی را 
به مسئولان خاص آن موضوع ارجاع دادند، نباید 

از ایشان جلو افتاد.
وی در ادامه افزود: وقتی رهبری معظم انقلاب 
بر پرهیز از دودســتگی و اختــلاف تأکید دارند و 
می فرمایند بگذارید مســئولان امر مسأله توافق 
هسته ای را رسیدگی کنند و تقریبا هم آن را تأیید 
کردند و می کنند اگر نظر خلافی هم داریم باید به 

مسئولان و نمایندگان مجلس منتقل کنیم که آن 
هم سازوکار خودش را دارد.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خطاب 
به طلاب و روحانیان گفت: یــک طلبه و روحانی 
امروزی باید بداند در کشور و جهان چه می گذرد، 
امــا این که وارد متن سیاســت شــود و به خاطر 
موافقت یا مخالفت با مســأله ای به دسته بندی، 
اجتماع و تحصن دســت بزند قطعــا این خلاف 
خواسته رهبری اســت و نباید الان را با زمان اول 
انقلاب مقایســه کرد. به همه دلســوزان انقلاب 
اطمینــان می دهم اگر موضوعی به ضرر کشــور 
و انقلاب باشــد، رهبری معظم انقلاب تســلیم 

نخواهند شد.
رئیس مجلــس خبرگان با اشــاره بــه برخی 
دودســتگی ها و اختلافــات در بیــن مخالفان و 
موافقان برجام بیان کرد: عده ای با تکیه بر فرمایش 

حضرت امام)ره( که فرمودنــد »ما یک وظیفه ای 
داریم و شــما یک وظیفه ای«، مســائلی را مطرح 
می کنند که موجب اختلاف و دودستگی در کشور 
می شود. بنده عرض می کنم شرایط اوایل انقلاب 
با شــرایط فعلی، خیلی تفاوت می کند. در شرایط 
فعلی اگر انسان احساس کند که رهبری انقلاب در 
یک مطلبی نظری دارند حالا چه صراحتا بفرمایند 
و چه به کنایه مثل همین بررســی مسأله برجام 
در مجلس شورای اســلامی که قانون اساسی هم 
بر آن تأکیــد دارد و مجلس را در مــورد نظارت 
بــر مقاوله نامه ها و تعهــدات بین المللی ذی حق 
می داند، باید مطیع بود و بــه آن اهمیت داد، ولو 
از نظر حقوقی ممکن اســت بین دولت و مجلس 
در این زمینه اختلاف نظری هم باشد، کما این که 
در خود مجلس هم موافقان یــا مخالفانی در این 

مسأله وجود دارد.

وی ادامه داد: امــا این اختلاف نظر ها نباید باعث 
 دشــمنی و تفرقه در بین نیروهای انقلاب شــود. 
به علاوه اگر مجلس، مصوبــه ای هم در این زمینه 
داشته باشد باید به تأیید شــورای محترم نگهبان 
برســد که قطعا آن جا هم با حساســیت و رعایت 
مصالح عالی نظام تصمیم گیری خواهد شد. از نظر 
مقرارت عمومی هم شورایعالی امنیت ملی به عنوان 
مسئول این قضیه تا مصوباتش به تأیید مقام معظم 

رهبری نرسد، رسمیت قانونی پیدا نمی کند.
یزدی در پایان افزود: بنده متن برجام را به طور 
کامل مطالعه کرده ام و در جریــان امتیازاتی که 
داده ایم و امتیازاتی که گرفته ایم هستم. به هرحال 
در هر دادوســتد و معامله ای ســود و زیان وجود 
دارد٬ امــا این که کدام یک بیشــتر اســت، کار 
متخصصان است که بنشــینند و بررسی کنند و 

براساس مصالح نظر دهند.

رئیس مجلس خبرگان: 

اجتماع و تحصن سیاسی درباره برجام، خلاف خواسته رهبری است
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 در ادامه واکنش ها به گزارش کمیسیون برجام 
صورت گرفت

پاسخ معاون پارلمانی وزارت خارجه 
به  اظهارات زاکانی 

معاون وزیر امــور خارجه در واکنــش به ادعای 
علیرضا زاکانی مبنی بر بی تفاوتی وزارت امور خارجه 
نســبت به نامه کمیســیون برجام گفت: در تاریخ 
پارلمانی چنین چیزی ســابقه نداشــته که پس از 
دریافت توضیحات شفاهی درخواست مکتوب آن را 
از ما کنند. به گزارش ایسنا، حسن قشقاوی در حاشیه 
ششمین نشست مشترک ناجا با ســفرا و کارداران 
مستقر در ایران با حضور در جمع خبرنگاران گفت: 
آقای زاکانی گفته اند وزارت خارجه نســبت به نامه 
کمیسیون برجام بی تفاوت بود اما باید بگویم ما نه تنها 
به این موضوع بی توجه نبودیم، بلکه بســیار جدی 
به دعوت و به خواسته های کمیسیون برجام عمل 

کردیم.
وی با تأکید بر این که این موضــوع برای ما جای 
شــگفتی بوده و در تاریخ پارلمانی نیز سابقه ندارد، 
تصریح کرد: وقتی ما و همکاران مان 20 ســاعت در 
جلسات کمیسیون شرکت کرده و به سوالات پاسخ 

داده ایم دیگر چرا باید آنها را کتبی کنیم.
قشقاوی با تأکید بر این که بعد از رهنمود رهبری 
وزارت خارجه همکاری خوبی با کمیسیون برجام 
داشــت، گفت: در این موضوع یک اشکال فنی نیز 
وجود داشــت. زمان تهیه گزارش برجام را دوستان 
به زمانی انتقال دادند که تیم مذاکره کننده هسته ای 
در نیویورک بوده است. من گفتم که  ای کاش زودتر 
سوالات را مطرح می کردید که حداقل ما جواب آنها 
را نیز می گرفتیم.وی به جمله ای که زاکانی به نقل از 
وی درباره  جدی نگرفتن نیز بیان کرده بود، واکنش 
نشــان داد و افزود: من به آقای زاکانی گفتم ما کجا 
باید این افراد را پیدا کنیم و سوالات را بپرسیم. آقای 
زاکانی گفتند پس بگویید برگردند. من به شوخی و 
در جواب ایشان گفتم، جدی نگیرید. در همین حال؛ 
علیرضا زاکانی رئیس کمیسیون ویژه بررسی برجام، 
درباره جمع بندی گزارش نهایی در این کمیسیون 
گفت: این افرادی که روز شــنبه آخر اصرار داشتند 
پیش نویس گزارش خارج از کمیسیون نوشته شده 
است، پاســخ من به آنها این بود که خیر. طبق سند 
روش کار در دبیرخانه کمیسیون به ازای هر کمیته، 
یک دانشــجوی دکترا زیر نظر رئیس کمیسیون، 
مســتندات را جمع آوری و دســته بندی می کرد، 
ازجمله این که دنبال می کردیم تمام فایل های صوتی 
جلسات استماع کمیسیون پیاده سازی شود؛ چون 
برای ما همه اینها ســند بود و باید در گزارش نهایی 
استفاده می شد که شد. لذا این گزارش ها از صفر تا 

صد آن، مصوبه جمع اعضای کمیسیون است. 

رحمانی فضلی در دیدار با کمیسر عالی پناهندگان 
سازمان ملل: 

جامعه جهانی باید در قبال واقعه منا 
حساسیت داشته باشد

وزیر کشور گفت:  جهان اســلام و جامعه جهانی 
باید در قبال واقعه منا در عربستان حساسیت لازم 
را از خود نشان دهند، بررسی علل بروز این حادثه و 
پیش بینی راهکارهــای لازم برای جلوگیری از بروز 

حوادث مشابه در آینده، حداقل انتظار است.
به گزارش فــارس، عبدالرضــا رحمانی فضلی با 
آنتونیو گوترس کمیســر عالی پناهندگان سازمان 
ملل دیدار و گفت وگو کرد. گوتــرس در این دیدار  
ضمن عرض تسلیت به خاطر کشته شدن صدها نفر 
از ایرانیان در مراســم حج، از اقدامات سخاوتمندانه 
جمهوری اسلامی ایران در قبال پناهندگان، آن هم  
باوجود کمک های مختصری که جامعه بین الملل 
و کمیســاریای عالی پناهندگان برای این امر مهم 

داشته اند، قدردانی کرد.
کمیسر عالی پناهندگان سازمان ملل با تأکید بر 
این که فرمان اخیر مقام معظم رهبری برای ثبت نام 
و آموزش فرزندان افغان ها در مدارس ایران، آن هم 
بدون در نظر داشتن وضع اقامت والدین آنان، بسیار 
گرامی بود، افزود: این فرمان تلفیقی از سخاوتمندی 
و هوشــمندی رهبری ایــران بود.وی با تشــکر از 
دولت جمهوری ایران برای آغاز طرح بیمه درمانی 
پناهندگان افغانی مقیم ایران، از اعلام آمادگی کامل 
کمیســاریا برای همکاری با وزارت کشور ایران، در 
جهت اجرای برنامه های مشترک و ارایه خدمات به 
پناهندگان خبر داد. گوترس تأکید کرد: با توجه به 
شرایط ویزه افغانستان، موضوع حمایت از پناهندگان 
افغانــی در اولویت برنامه های کمیســاریای عالی 
پناهندگان قرار دارد.وی یادآور شــد: راه حل نهایی 
برای عودت و بازگشــت پناهندگان افغانی، تأمین 
مسکن آنهاست که این موضوع در برنامه های نخست 
کمیساریا قرار دارد. عبدالرضا رحمانی فضلی با اشاره 
به فاجعه غمبار کشته شدن چندین هزار مسلمان در 
مناسک حج و تأکید بر وجود ضعف مدیریت جدی 
در کارگزاران حج و عدم مســئولیت پذیری آنان در 
قبال این حادثه، اظهار داشت: جهان اسلام و جامعه 
جهانی باید در قبال واقعه منا در عربستان حساسیت 
لازم را از خود نشــان دهند، بررســی علل بروز این 
حادثه و پیش بینی راهکارهای لازم برای جلوگیری از 
بروز حوادث مشابه در آینده، حداقل انتظار است.وزیر 
کشور تصریح  کرد: بار سنگین حمایت و پشتیبانی از 
پناهندگان و اتباع افغانی غیرمجاز مقیم در جمهوری 
اسلامی ایران، بر دوش دولت و مردم ایران است و این 
وضع در درازمدت نمی تواند استمرار داشته باشد. وی 
با تأکید بر ضرورت اتخاذ تمهیــدات لازم در جهت 
تحقق تعهدات جامعه بین الملل و نهادهای مرتبط 
برای کمک به امر بازگشــت پایــدار و ادغام مجدد 
افغان ها در کشورشان، گفت: رابطه مستقیمی بین 
ناامنی با مهاجرت وجود داشــته و اتخاذ شیوه های 
مناســب به منظور تأمین امنیت پایدار در منطقه و 

به ویژه افغانستان ضروری است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی  : 

سست کردن اعتقادات جوانان  
از برنامه های   دشمن است

بیانــات رهبــر معظــم انقلاب اســلامی 
در دیــدار اعضــاي ســتاد کنگره شــهدای 
اســتان چهارمحال و بختیاری کــه در تاریخ 
1394/7/13 برگــزار شــده بــود، صبح روز 
گذشته در مصلای امام خمینی)ره( شهرکرد 

منتشر شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، حضرت آیــت الله خامنه ای 
در این دیــدار با اشــاره به توطئــه و تهاجم 
همه جانبــه فرهنگــی، اعتقادی و سیاســی 
دشمن با اســتفاده از همه ابزارها علیه انقلاب 
اسلامی، گفتند: سست کردن اعتقادات دینی 
و سیاســی و تلاش برای جذب جوانان فعال و 
اثرگذار در سطوح مختلف ازجمله برنامه های 
لشــکر سیاســی و فرهنگی دشــمن است .

رهبر انقلاب، تلاش های جاری و فعالیت های 
جریان مؤمن و حزب اللهی و مسئولان متعهد 
در مقابــل این تهاجم دشــمن را مفید و لازم 
خواندند و افزودنــد: کار درخصوص ترویج و 
تعمیق مفاهیم مهمی نظیر »جهاد«، »شهید و 
شهادت« و »صبر برای خدا«، ازجمله کارهای 
مهمی اســت که می تواند توطئه دشــمن را 

خنثی کند.
ایشــان، لازمــه کار عمقــی در ترویج این 
مفاهیم اساســی را اقناع مخاطبان و استفاده 
از ابزارهای هنری و تبلیغی خواندند و گفتند: 
اصحاب فکر و اصحاب هنر بایــد با همکاری 
یکدیگــر، محصولات مؤثــری را تولید کنند 
که این کار هــم وظیفه مســئولان دولتی و 
غیردولتی اســت و هم برعهده جریان مؤمن 

مردمی می باشد.
رهبر انقلاب همچنین با اشــاره به انگیزه، 
اخلاص و حضور بارز مردم استان چهارمحال 
و بختیــاری در صحنه هــای انقــلاب و دفاع 
مقــدس، از رشــادت های مردم این اســتان 

تجلیل کردند.

دادستان تهران مسئول 
جمع آوری شکایات فاجعه منا

دادستان کل کشــور از تشکیل شعبه ای در 
دادســتانی تهران برای جمع آوری شکایات، 

گزارش ها و مستندات فاجعه منا خبر داد.
به گزارش مهر، ســیدابراهیم رئیســی در 
حاشیه جلسه بررسی فاجعه منا در دادستانی 
کل کشــور با بیان این که تحت هیچ عنوان از 
موضوع فاجعــه منا نمی گذریــم، اعلام کرد: 
شــعبه ای در دادســتانی تهــران ماموریت 
یافته اســت تا تمامی شــکایات، گزارش ها و 
مســتنداتی که در این زمینه ارایه می شود را 

جمع آوری کند.
وی ادامه داد: همچنین بخش هایی همچون 
وزارت اطلاعات و ســازمان حج و زیارت نیز 
مســئولیت دارند گزارش ها و مستندات را از 
حجاج جمع آوری کرده و به دادســرای تهران 

ارایه کنند.
وی اظهارکــرد: وزارت امور خارجه از طرف 
کشور جمهوری اســلامی ایران در خط مقدم 
این پیگیری ها قرار دارد و مســأله تشــکیل 
کمیته حقیقت یاب از ســوی دولت عربستان 

همچنان مورد تأکید و ضروری است.
رئیســی بیان کــرد: در اختیار گذاشــتن 
مســتندات به ویژه فیلم هایی که درخصوص 
این فاجعه وجــود دارد همچنان مورد تأکید 
ماست باید این فیلم ها که توسط دوربین های 
متعدد از ســرزمین منا ضبط شــده است در 
اختیار جمهوری اسلامی ایران و کشورهایی 
که در این قضیه قربانیانی داشــتند قرار گیرد 
چراکه این مســتندات باید مورد بررسی قرار 
گیرد و در ایــن رابطه کمیتــه حقیقت یاب 

ایفای نقش می کند تا این قضیه روشن شود.

پیام تسلیت رئیس دولت اصلاحات 
به مناسبت جان باختن عضو مجمع 

روحانیون مبارز در فاجعه منا
سیدمحمد خاتمی، رئیس دولت اصلاحات 
در پی جان باختن حجت الاسلام و المسلمین 
شیخ نصرت الله واحدی دامغانی یکی از اعضای 
مجمع روحانیــون مبارز در فاجعــه منا، پیام 
تسلیتی صادر کرد. در بخشی از این پیام آمده 
اســت:  این روحانی جلیل القدر و منیع الطبع 
که از پیروان راســتین امام و از مدافعان جدی 
آرمان های اصیل انقلاب بود، امروز در میان ما 
نیست ولی مطمئن هستم که مشمول عنایت 
ویژه پــروردگار اســت.« خاتمی در بخشــی 
دیگر از پیام خود به فاجعه منا اشــاره کرده و 
نوشت:  » در فاجعه سهمگین منا، هزاران نفر از 
میهمانان خدا جــان باختند و هزاران تن دیگر 
مجروح و دچار آســیب های سخت جسمی و 
روحی شدند، و عید امت اســلام به عزا مبدل 
شــد و ایران عزیز نیز که صدها تن از فرزندان 
خود را از دست داد به طور مضاعف مصیبت زده 
شد. این مصیبت را به همه دوستداران فضیلت 
و خدمتگزاران انقلاب و ایران به ویژه به خانواده 
معزز و مکرم واحدی و همه بستگان این عزیز 
سفرکرده تســلیت عرض می کنم و برای این 
عزیز از درگاه حضرت پــروردگار، علو درجات 
و برای بازماندگان معزز صبر و اجر و ســلامتی 

مسألت می کنم.«

رئیس مجلس شــورای اســلامی با بیان این که 
اســنادی مبنی بر قبول غنی ســازی توسط 5+1 
داریم، گفــت: نص  صریــح برجــام، تحریم های 
اقتصادی اتحادیه اروپــا، قطعنامه ها و تحریم های 

رئیس جمهوری آمریکا را لغو می کند.
علی لاریجانی روز گذشــته در نشســت شورای 
اداری استان چهارمحال و بختیاری با بیان این که ما 
اسنادی مبنی بر قبول غنی سازی توسط کشورهای 
1+5 داریم، گفت: باید در این رابطه واقع بین باشیم 
و این مذاکرات یک عقبه تاریخی دارد و اســناد به 
روشنی مشخص می کند که غنی سازی توسط 5+1 
پذیرفته شده است. رئیس مجلس شورای اسلامی 
با بیان این که غربی ها قطعنامه های مختلفی علیه 
کشــورمان صادر کرده اند، افزود: آنها خودشان این 

قطعنامه ها را لغو کرده و غنی سازی را پذیرفته اند.
وی با بیان این که چند نوع تحریــم وجود دارد، 
ادامه داد: تحریم اروپایی ها، قطعنامه ها، تحریم های 
رئیس جمهوری آمریکا و کنگره آمریکا ازجمله این 
تحریم ها است. نص صریح برجام این است که تحریم 
اروپایی ها، قطعنامه هــا و تحریم رئیس جمهوری 

آمریکا لغو می شــود و تنها تحریــم کنگره آمریکا 
می ماند که مقداری درمورد آن بی تعادلی وجود دارد 

و البته تحریم کنگره نیز تعلیق می شود.
وی بــا بیان ایــن کــه ضمنا طــرف مقابل  
همکاری هایــی را در زمینه اقتصــادی و فنی و 
حتی هسته ای با ایران انجام می دهند، گفت: در 
جاهایی ما محدودیت هایی را پذیرفته ایم. آیا این 
محدودیت ها لطمه ای به کیان و دانش هسته ای 
ما می زند یا خیر؟ بنده با پیگیری هایی که داشتم 
به نظرم هیچ کدام از این محدودیت ها لطمه ای 
به دانش هسته ای ما نمی زند، اما ما از ترس مرگ 
نباید خودکشی کنیم. خدا عقل و شعور و تدبیر 
داده است. رئیس نهاد قانونگذاری خاطر نشان کرد:  
در مجلس، دولت و شورای عالی امنیت ملی در این 
زمینه بررسی های لازم را انجام می دهند. برخی 
می گویند چون نقص وجود دارد باید رد کنیم، اما 
ما می توانیم این چالشی را که وجود دارد به دقت 
مورد بررسی قرار داده و پیگیری کنیم. لاریجانی 
افزود: باید از محاسن سند درخصوص هسته ای 

استفاده و ضعف ها را تفسیر درست کنیم.

رئیس مجلس: 
لغو تحریم ها نص صریح برجام است

فرمانده کل ســپاه با بیان این که دشــمن 
بعد از فتنه 88، فتنه هســته ای راه انداخت، 
گفت: برخی امروز می گویند انقلاب اســلامی 
به جمهوری اسلامی تبدیل شده که این یکی 

از حرف های پوشش دار است.
به گــزارش تســنیم، ســردار سرلشــکر 
محمدعلی جعفری در کنگره ملی ســرداران 
و 2400 شهیداســتان چهارمحال و بختیاری 
با بیان این مطلب افزود: انقلاب اسلامی قابل 
تبدیل شــدن به جمهوری اســلامی نیست 
بلکه جمهوری اســلامی باید بسترساز اهداف 
انقلاب باشد. برخی می گویند انقلاب متوقف 

شده و باید برویم سمت توسعه غربی.
سرلشــکر جعفری بــا توصیه بــه دوری از 
مناقشه بر ســر متن برجام گفت: آمریکایی ها 
از ابتدای انقلاب به دنبال نفوذ در ایران بودند 
ولی تمام تلاش هایشــان بی نتیجــه مانده اما 
امروز نفوذ دشمن یکی از مهم ترین تهدیدات 

است. 
وی در ادامه تصریح کــرد: برخی دنبال این 

هســتندکه بگویند دیگر انقلاب شده و نگران 
انقلاب نباشید، دنبال اهداف انقلاب نباشید، 
نظام مســتقر شــده و حالا بیاییم به مسائل 
خود بپردازیــم، کاری به غزه و فلســطین و 
زورگویی هــای غربی ها در منطقه نداشــته 
باشیم، درحالی که حیات ما در انقلاب اسلامی 

است. 
وی از چهار فتنه بزرگ علیه نظام جمهوری 
اســلامی ایران کــه توســط آمریکایی  ها و 
همکارانشان در داخل طراحی شده بود، پرده 
برداشــت و تأکید کرد: جنگ تحمیلی هشت 
ســاله، دوم خرداد، فتنه هشت ماهه سال 88 

و فتنه بزرگ هسته ای ازجمله اینها هستند. 
جعفــری تصریــح کــرد: مســیر تصویب 
برجام باید توسط مجلس شــورای اسلامی و 
شــورایعالی امنیت ملی پیش برود. وی ادامه 
داد: اگر توافق تصویب شــود مــا وارد فضای 
جدیدی می شــویم که دشــمنان در داخل و 
خارج به دنبال ایجاد فضایــی برای به بیراهه 

کشاندن انقلاب هستند. 

فرمانده کل سپاه: 
انقلاب اسلامی قابل تبدیل شدن به جمهوری اسلامی نیست 
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